
Avond 

Informatieavond 17 december 2024 in ’t Bovenveen, te Echten. 

 

Uitgenodigd 

Alle inwoners van Echten, Inge Nieuwenhuizen, Rudi Hooch Antink, ambtelijke 

ondersteuning. Vertegenwoordiging van Dorpsbelangen Echten en Dorpsbelangen Rune 

was aan aanwezig. Enkele raadsleden waren er ook. 

 

Avondleiding 

De avond werd geleid door een externe gespreksleider. 

 

Doel van de avond 

Het hoofddoel van deze bijeenkomst was alle inwoners van Echten in te lichten over het 

voornemen van het college Oekraïense vluchtelingen te huisvesten in Echten tot 4 maart 

2027. ’t Bovenveen is de eerste locatie die ter sprake kwam. Hier wil het college 40 

Oekraïners plaatsen. Een andere locatie in Echten is het Huis te Echten. Hier zou het 

college 50 Oekraïners willen huisvesten. Of deze ambitie werkelijkheid wordt hangt 

enerzijds af van een besluit van de gemeenteraad hierover, en anderzijds van de 

vergunningsverlening voor de bestemming van het Huis te Echten. Hier kan snel opvang 

plaatsvinden. 

 

Een ander doel van de avond was het ophalen van suggesties over de manier waarop dit 

vormgegeven kan worden. Daartoe zijn alle aanwezigen uitgenodigd deel te nemen aan 

de klankbordgroep. 

 

Achtergrond 

Drenthe zal, net als vele andere provincies, de huidige Spreidingswet blijven volgen. De 

provincie heeft een opgave gekregen om verschillende doelgroepen op te vangen en te 

huisvesten. De Drentse gemeenten hebben in de afgelopen maanden, vanuit het 

solidariteitsbeginsel, met elkaar besproken hoeveel vluchtelingen iedere gemeente op 

kan vangen. De Wolden neemt hierin ook haar verantwoordelijkheid. De Wolden heeft de 

opdracht 382 Oekraïense vluchtelingen op te vangen, waarvoor er nog 269 

opvangplekken gevonden moeten worden. In Echten zullen, als alles doorgaat, 90 van 

deze 269 Oekraïners kunnen verblijven. 

 

Vragen en antwoorden van de avond 

Veel vragen werden gesteld over het grote aantal Oekraïners ten opzichte van het kleine 

inwonertal van Echten. Het antwoord was dat dit aan het aanbod van vastgoed ligt. Grote 

geschikte locaties zijn moeilijk te vinden. De keuze voor grotere locaties heeft ook te 

maken met de beveiliging. Daarnaast wil de gemeente de woningmarkt niet nog meer 

belasten, dit zou het vinden van een woning voor de Woldense jongeren nog moeilijker 

maken. 

 

Het algemene verhaal is dat de ervaring is dat Oekraïners in Nederland doorgaans heel 

zelfstandig en zelfredzaam zijn. De opvanglocaties lopen goed. Vragen over overlast 

werden ook gesteld: ‘Dit klinkt prachtig, maar wat is nu het lelijke verhaal?’ De manager 

opvang had het over situaties met overmatig alcoholgebruik. Ook komen 

getraumatiseerde mensen voor. ‘Daarvoor hebben we expertise in het team opgenomen. 

We hebben eerstelijns en tweedelijns zorg ingeschakeld. Als het extreem wordt, werken 

we met waarschuwingen. Na twee waarschuwingen dragen we de mensen over. Dan gaan 

die mensen direct naar en andere locatie.’ 

 

Hoe ziet het leven op een opvanglocatie eruit? ‘Er is een gedeelde kookgelegenheid. Er 

zijn gezinskamers, ook tweepersoonskamers. We kunnen een klein beetje sturen op 

doelgroepen, maar we kunnen niet toveren. Mensen willen wel privacy, anders krijgen we 

spanningen. Er zijn locatiemanagers die ook op dit gebied een rol spelen: het is 

gezamenlijk zoeken naar de veerkracht. Veel mensen hebben hun eigen vervoer. 

Kinderen gaan naar de opvang of naar de Internationale Schakelklas in Hoogeveen, dit is 

al afgesproken. Volwassenen gaan naar hun werk. Velen proberen in het dorpsleven te 

stappen, bij andere opvangplekken in De Wolden eten Oekraïners op zaterdag patat in 

het dorpshuis.’ Eventuele problemen met parkeergelegenheid lost de gemeente op. 



  

Is de opvang diep en ver in een bos, zoals bij ’t Bovenveen wel zo humaan? Treedt er 

geen verveling op? De manager opvang vluchtelingen zegt hierop: Hoewel we geen 

ervaring hebben met zich erg vervelende Oekraïners, hebben we het systeem zo 

ingericht dat we zorgen voor verpieterende mensen. We hebben korte lijntjes met zorg.’ 

Stimuleert dit de integratie wel voldoende? Deze zorg wordt begrepen en de manager 

opvang vluchtelingen legde uit dat er veel vaker gekozen wordt voor locaties buiten 

dorpskernen, ook om praktische redenen. De ervaring is dat Oekraïners mobiel en 

zelfredzaam zijn. Met de auto, maar ook per fiets. Uiteraard zullen omwonenden vaker 

Oekraïense mensen zien fietsen of wandelen in de buurt van hun tijdelijke opvang. Het 

fietspad dat gepland staat voor Echten zal helaas nog niet klaar zijn als de opvang van 

start gaat. 

 

Een aanwezige zegt dat hem een heel ander verhaal over Huis te Echten is verteld op de 

monumentendag. De eigenaar van Huis te Echten legt uit dat het beeld van deze 

aanwezige het toekomstbeeld is. En dat Huis te Echten erg gebaat zou zijn met deze 

vorm van bewoning, al was het maar vanwege het tegengaan van vandalisme. Het 

klassieke middengebouw blijft gedurende de opvangperiode leeg, en kan gewoon 

verbouwd worden. 

 

De gemeente garandeert dat er geen asielzoekers komen vanaf 4 maart 2027. De 

huurcontracten lopen tot die tijd, en áls Huis te Echten doorgaat als opvanglocatie zal die 

locatie in 2027 verder gaan als hotel. En als de oorlog in Oekraïne ineens ophoudt, staan 

dan deze panden weer leeg? Dit is niet het geval. Zeker willen mensen terug naar hun 

land, maar in Oekraïne zijn vele huizen simpelweg verwoest. Dit gaat nog tijd kosten. Of 

Nederland Oekraïense mannen opvangt is ook ter sprake gekomen. Hierop was het 

antwoord dat Nederland zonder uitzondering iedere Oekraïense vluchteling opvangt, en 

zich niet bemoeit met regelgeving uit Oekraïne. 

 

De gemeente verdient weinig tot geen geld met deze opvang, helemaal nu het 

normbedrag verlaagd is. Het overschot dát er is vloeit terug naar de algemene middelen. 

Een eventueel tekort wordt vanuit het rijk aangevuld. 

 

Kunnen de inwoners van De Wolden hun college vertrouwen? Maken de collegeleden hun 

woorden wel waar? Wethouder Hooch Antink verzekerde het publiek dat de 

betrouwbaarheid van het college groot is. De klankbordgroep wordt serieus genomen 

door het college. Als het college vanwege input van de klankbordgroep besluiten moet 

uitstellen, dan gebeurt dat. En zorgen vanuit de klankbordgroep kan het college 

meegeven aan de raad, als de raad uiteindelijk besluit over Huis te Echten. Het college 

wijkt met dit besluit namelijk af van het Handelingskader opvang vluchtelingen. De 

burgemeester heeft uitgelegd om welke redenen het college mogelijk kan afwijken van 

dit Handelingskader, en dat vervolgens de gemeenteraad bepaalt of het door het college 

voorgestelde besluit dan tot uitvoer komt. 

 

Algemene opmerkingen 

Er werden vragen gesteld over vakantiepark Van Harte, en de overlast die omwonenden 

daar ervaren. Wethouder Hooch Antink zegde toe bij deze spreker op bezoek te gaan. Er 

werd gesproken van geruchten over dat de gemeente de Steenbergerhoeve gekocht zou 

hebben. Ook zouden er huisjes gebouwd gaan worden in Veeningen. Dit is ontkracht, wel 

is gezegd dat er in Veeningen op het terrein van de manege plek wordt gemaakt voor 50 

Oekraïners.  

 

Enkele aanwezigen hadden het prettig gevonden als er meer tijd gezeten had tussen het 

krijgen van de uitnodiging en de informatieavond. 

 

Afsluiting 

Burgemeester Nieuwenhuizen en wethouder Hooch Antink verzekeren het publiek aan het 

einde van de informatieavond dat al hun geuite zorgen zeer serieus genomen worden. Ze 

snappen dat deze met één avond niet zomaar zijn weggenomen.  


